
PROTOKÓŁ NR 1411/2007 

z posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się  18 września 2007r ., w Nowym Ratuszu pr zy ul. Wały 

Jagiellońskie 1, w sali nr  207 

Posiedzenie komisja rozpoczęła o godz. 13:00 w Nowym Ratuszu. 

Obecność: 
Posiedzenie  komisja  odbyła  w  6osobowym  składzie,  wg  załączonej  listy 

obecności  –  załącznik  nr  1,  czyli  było  quorum  do  podejmowania  prawomocnych 
decyzji. 

Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu  stanowi  załącznik nr  2 
do protokołu. 

Jacek  W.  Teodorczyk  –  pr zewodniczący  komisji  powitał  wszystkich 
obecnych, następnie zaproponował następujący porządek obrad: 

1.  Rozpatrywanie i opiniowanie projektów uchwał: 
1.1  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  miasta  Gdańska  na 
2007 rok – druk nr  369 

1.2  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  udzielenia  pożyczki  Samodzielnemu 
Publicznemu Szpitalowi Klinicznemu Nr 1 Akademickiemu Centrum Klinicznemu 
Akademii Medycznej w Gdańsku – druk nr  361 

1.3 w sprawie uchylenia Uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie upoważnienia 
Pani Marii Chudziak Zastępcy Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Gdańsku do wydawania decyzji – druk nr  359 

1.4  w  sprawie  upoważnienia  Pana  Jacka  Wilczewskiego  Dyrektora  Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Gdańsku do wydawania decyzji administracyjnych 
– druk nr  360 

1.5 zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą 
środki  z  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób Niepełnosprawnych w  2007 
roku – druk nr  370 

2.  Informacja  na  temat  stanu  zaawansowania  budowy  Rodzinnych  Domów 
Dziecka na terenie miasta Gdańska 

3.  Informacja  z  realizacji  zadań  Miejskiej  Poradni  Terapii  Uzależnień  i 
Współuzależnień



4.  Informacja  w  sprawie  użytkowania  mienia  r uchomego  tj.  dzier żawa, 
spr zedaż majątku trwałego 

5.  Przedstawienie spr awozdania  za  I  półr ocze 2007 r oku Realizacji Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych do roku 2015 

6.  Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

Za tak zaproponowanym porządkiem głosowano jednogłośnie 

PUNKT 1 
1.1 Rozpatrywanie i opiniowanie projektu uchwały: 
  sprawie  zmiany  uchwały w  sprawie  uchwalenia  budżetu miasta Gdańska  na 
2007 rok – druk nr 369 

Pani Teresa Blacharska – Dyrektor  Wydziału Finansowego 
Zreferowała projekt uchwały w zakresie działania Komisji. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Pan Jarosław Gorecki – członek Komisji 
Ile  kosztowała miasto  Izba Wytrzeźwień?  I  jaka  kwota wchodzi w  grę po  likwidacji 
Izby Wytrzeźwień? 

Pani Teresa Blacharska – Dyrektor  Wydziału Finansowego 
Około 1 500 000 zł rocznie kosztowało nas utrzymanie a teraz ma być 600 000 zł. 

Nie było więcej pytań, przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Panią Teresę 
Blacharską – Dyrektor Wydziału Finansowego   jednogłośnie  4  głosami za  
pozytywnie zaopiniowała pr ojekt uchwały. 
OPINIA  Nr 1310/55/46/07 

1.2 Rozpatrywanie i opiniowanie pr ojektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie udzielenia pożyczki Samodzielnemu Publicznemu Szpitalowi 
Klinicznemu Nr  1 Akademickiemu Centrum Klinicznemu Akademii 
Medycznej w Gdańsku – dr uk nr  361



Pani  Janina  Mańko  –  Kierownik  Referatu  Profilaktyki  i  Promocji  Zdrowia  w 
Wydziale Spr aw Społecznych UM 
Zreferowała projekt uchwały. 

Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania. 

Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Panią Janinę 
Mańko  –  Kierownik  Referatu  Profilaktyki  i  Promocji  Zdrowia  w  Wydziale 
Spraw  Społecznych  UM    jednogłośnie  5  głosami  za    pozytywnie 
zaopiniowała pr ojekt uchwały. 
OPINIA  Nr 1310/56/47/07 

1.3  Rozpatrywanie  i  opiniowanie  pr ojektu  uchwały  w  sprawie  uchylenia 
Uchwały  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie  upoważnienia  Pani  Mar ii 
Chudziak  Zastępcy  Dyrektora Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w 
Gdańsku do wydawania decyzji – dr uk nr  359 

Pan Mirosław Żmudzińskiego – Zastępca Dyrektor a Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Gdańsku 
Zreferował projekt uchwały. 

Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja    po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień    złożonych  przez  Pana 
Mirosława Żmudzińskiego –  Zastępcę Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej  w  Gdańsku    jednogłośnie  5  głosami  za    pozytywnie 
zaopiniowała pr ojekt uchwały. 
OPINIA  Nr 1310/58/49/07 

1.4  Rozpatrywanie  i  opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie 
upoważnienia  Pana  Jacka  Wilczewskiego  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Gdańsku do wydawania decyzji administracyjnych – 
dr uk nr  360 

Pan Mirosław Żmudzińskiego – Zastępca Dyrektor a Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Gdańsku 
Zreferował projekt uchwały 

Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania.



USTALENIA KOMISJI: 
Komisja    po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień    złożonych  przez  Pana 
Mirosława Żmudzińskiego –  Zastępcę Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej  w  Gdańsku    3    głosami  za,  przy  2  wstrzymujących  się   
pozytywnie zaopiniowała pr ojekt uchwały. 
OPINIA  Nr 1310/57/48/07 

1.5 Rozpatrywanie i opiniowanie pr ojektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie  określenia  zadań,  na  któr e  pr zeznaczone  będą  środki  z 
Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób  Niepełnosprawnych  w  2007 
roku – dr uk nr  370 

Pani Monika Wszeborowska – Kierownik Referatu ds. Osób Niepełnosprawnych 
w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej 
Zreferowała projekt uchwały. 

Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Panią Monikę 
Wszeborowską  –  Kierownika  Referatu  ds.  Osób  Niepełnosprawnych  w 
Miejskim  Ośrodku  Pomocy  Społecznej    jednogłośnie  5  głosami  za   
pozytywnie zaopiniowała pr ojekt uchwały. 
OPINIA  Nr 1310/59/50/07 

PUNKT 2 
Informacja na temat stanu zaawansowania budowy Rodzinnych Domów Dziecka 
na terenie miasta Gdańska 

Pan Piotr  Dańko – Dyrektor  Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Chcę  państwu  zaprezentować  temat  rozbudowy  stanu  zaawansowania  budowy 
jednorodzinnych  domów  dla  potrzeb  pomocy  społecznej  w  Gdańsku.  Takim 
nazewnictwem  należałoby  operować  bo  nazwa  „Rodzinne  Domy  Dziecka”  nie 
występuje ani w planach, ani w dokumentach urzędu dlatego, że tak zostało zgłoszone 
przez inicjatora. 

Pan Jarosław Gorecki – członek Komisji 
Czy w związku z takim a nie innym nazwaniem nie istnieje ryzyko, że te domy mogą 
być przekazane na zupełnie inny cel?



Pani  Danuta  PodogrodzkaLost  –  Zastępca  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka 
Pomocy Społecznej 
Tak to zostało zatytułowane bo domy jednorodzinne budowane są dla potrzeb domów 
dziecka. Ponieważ w planie było przeniesienie dzieci  konkretnie  z domu dziecka na 
Brzegach do domków jednorodzinnych. 

Po  dyskusji  odnośnie  właściwego  sformułowania  nazwy  zadania,  które  realizuje 
DRMG,   członkowie komisji złożyli wniosek o doprecyzowanie nazwy zadania w 
Wieloletnim  Planie  Inwestycyjnym  „Budowa  domów  jednorodzinnych  dla 
potrzeb  pomocy  społecznej  w  Gdańsku”,  przedstawionym  na  posiedzeniu 
Komisji  przez Dyrektora DRMG Pana  Piotra Dańko  i  zastąpienie  go  tytułem: 
„Budowa  domów  jednorodzinnych  w  Gdańsku  na  potrzeby  dzieci  z  Domów 
Dziecka i innych dzieci  objętych pomocą społeczną” 
Powyższy wniosek pr zegłosowano jednogłośnie. 

Następnie kontynuowano dyskusję. 

Pan Marcin K. Skwier awski – członek Komisji 
Jak  długo  trwa  konkurs  na  znalezienie  placówki  całodziennej,  w  którym  mogłyby 
przebywać dzieci z domu dziecka? 

Pani  Danuta  PodogrodzkaLost  –  Zastępca  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka 
Pomocy Społecznej 
Ogłosiliśmy  konkurs  na  prowadzenie  placówki  całodobowej,  który  w  terminie 
realizacji  zadania  będzie  od  1  listopada  b.r.  ogłosiliśmy  konkurs  na  prowadzenie 
placówki  całodobowej  typu  interwencyjnego.  I  tutaj  termin  realizacji  będzie  od  1 
grudnia  b.r.  dodatkowo  ogłosiliśmy  konkurs  na  miejsca  w  placówce  typu 
interwencyjnego, wszystko po to, aby wyprowadzić dzieci z placówki przy ul. Brzegi. 
Termin realizacji będzie też od 1 listopada. Konkurs trwa 60 dni od dnia ogłoszenia. 
Do tego konkursu muszą się zgłosić organizacje, które posiadają odpowiednie warunki 
lokalowe. My  również poczyniliśmy  starania,  aby utworzyć  rodzinne domy dziecka. 
na  dzień  dzisiejszy  mamy  dwóch  kandydatów,  którzy  mogliby  otworzyć  rodzinne 
domy dziecka, natomiast  jesteśmy na etapie poszukiwania  lokalu. Nie  jest  to sprawa 
prosta gdyż trzeba spełniać specjalne wymogi. 

Pan Piotr  Dańko – Dyrektor  Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska 
Pozwoliłem  sobie  przedstawić  państwu  tabelarycznie  stopień  zaawansowania  i 
parametry  techniczne  jak  i  już  rozstrzygnięcia  co  do  wykonawstwa.  Na  dzień 
dzisiejszy przygotowujemy 5 domów jednorodzinnych, 3 domy są już w realizacji, na 
2 natomiast są przygotowane  przetargi i 22 października będzie otwarcie ofert. Dwa 
domy, które są przygotowywane dla domu dziecka przy ul. Brzegi znajdują się przy ul. 
Świętokrzyskiej i przy ul. Jodłowej. Chcielibyśmy oddać pierwszy budynek w lutym, 
najpóźniej  w  marcu.  Natomiast  jeśli  chodzi  o  dom  przy  Jodłowej  i  przy  ul. 
Turystycznej,  realizacja  jest  wyznaczona  do  30  czerwca  2008  r.  Domy  przy  ul. 
Wiosłowej  o  powierzchni  369  m²  każdy,  będzie  przetarg,  otwarcie  ofert  22



października. Jeśli chodzi o koszty, przy ul. Świętokrzyskiej wg planu 2 090 000zł, zaś 
przy  ul.  Turystycznej  pełnomocnictwo  uzyskałem  na  1  640 000zł,  przy  ul.  Jodłowej 
pełnomocnictwo na 1 520 000zł, natomiast oba budynki na Wiosłowej na 3 300 000 zł. 

Następnie przystąpiono do omawiania kolejnego punktu posiedzenia. 

PUNKT 3 
Informacja  z  realizacji  zadań  Miejskiej  Por adni  Terapii  Uzależnień  i 
Współuzależnienia 

Pani  Elżbieta  Kobarynka  –  Kierownik  Miejskiej  Poradni  Terapii  Uzależnień  i 
Współuzależnienia 
Poradnia  miejska  została  powołana  w  celu  realizacji  zadań  z  zakresu  profilaktyki 
rozwiązywania    problemów  alkoholowych.  działalność  swoja  rozpoczęła  na  końcu 
listopada 2006 r. oficjalne otwarcie odbyło się w marcu tego roku. MPUiW świadczy 
bezpłatną, profesjonalną pomoc mieszkańcom gminy Gdańsk. Jej działanie ma służyć 
poprawie    jakości  i  ilości  usług  miasta  Gdańska w  zakresie  psychologicznej  terapii 
osób z kręgu uzależnienia od alkoholu. Szczegółowe zadania  tej poradni koncentrują 
się na prowadzeniu programów terapii dla osób uzależnionych od alkoholu i dla osób 
współuzależnionych  na  każdym  etapie.  Następnie  na  udzielaniu  indywidualnych 
świadczeń  zapobiegawczo  –  leczniczych  osobom  uzależnionym  od  alkoholu.  W 
kolejności na prowadzeniu działań konsultacyjno – edukacyjnych dla członków rodzin 
osób  uzależnionych.  Kolejnym  zadaniem  szczegółowym  jest  zakres  pomocy 
świadczony  osobom  doświadczającym  przemocy  w  związku  z  problemem 
alkoholowym  istniejącym w  takiej  rodzinie. Kolejnym  zadaniem  naszej  poradni  jest 
zajmowanie się pomocą terapeutyczną dla dzieci z rodzin alkoholowych – udzielanie 
wsparcia psychologicznego, konsultacji terapeutycznej dla rodzin tych dzieci. Kolejne 
zadanie to oddziaływania korekcyjnoedukacyjne dla osób uzależnionych stosujących 
przemoc  w  rodzinie.  Czyli  obejmujemy  opieką  osoby  doświadczające  przemocy  i 
sprawców  tej  przemocy.  Nasza  oferta  obejmuje  również  pomoc  edukacyjną  i 
profilaktyczna osobom będącym sprawcami przestępstw drogowych dokonanych  pod 
wpływem  alkoholu.  To  zadanie  opierać  się  ma  na  współpracy  z  sądem.  W  naszej 
poradni wyodrębniliśmy poradnię leczenia uzależnienia od alkoholu, dzienny oddział 
leczenia uzależnienia od alkoholu, poradnię  leczenia współuzależnienia, poradnię dla 
dorosłych dzieci alkoholików, poradnię dla dzieci z rodzin alkoholowych, poradnię dla 
osób doświadczających przemocy i programy terapeutyczne dla sprawców przemocy i 
dla młodzieży. Nasza działalność koncentruje się na każdym członku rodziny, dlatego, 
że podstawowym założeniem  naszej  poradni  jest  kompleksowa pomoc, dzięki  której 
jesteśmy w  stanie o wiele  szybciej  rozwiązać problemy alkoholowe. Nasza poradnia 
ma  dwie  formy  leczenia:  forma  ambulatoryjna  oraz  dla  osób  uzależnionych  od 
alkoholu dodatkowa forma oddziału dziennego. Nasza poradnia posiada 5 gabinetów 
terapeutycznych, jeden gabinet lekarski, dwie sale terapeutyczne, jeden pokój socjalny 
dla  pacjentów,  którzy  leczą  się  na  dziennym  oddziale.  Zespół  pracowniczy  naszej 
poradni  obejmuje  15  osób,  w  tym  dwie  osoby  rejestrujące.  Chciałabym  również 
przedstawić  realizacje  programu  terapeutycznego.  Otóż  w  końcówce  2006  roku



program    terapeutyczny  obejmował  1000  godzin,  zrealizowano  503  porady  dla  103 
osób.  W  pierwszym    półroczu  2007  roku,  to  co  zostało  zrealizowane  to  akcja 
informacyjne  o  istnieniu  i  działalności  naszej  poradni.  Naszym  głównym  źródłem 
finansowania  jest  umowa  z miastem Gdańska  na  realizację  zadań Miejskiej  Poradni 
Terapii Uzależnień, kolejnym źródłem jest kontrakt z NFZ. 

Ponieważ nie było żadnych pytań przystąpiono do kolejnego punktu. 

PUNKT 4 
Informacja  w  sprawie  użytkowania  mienia  ruchomego  tj.  dzier żawa,  spr zedaż 
majątku trwałego 

Pani Janina Mańko – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia 
Sprzęt  dzierżawiony  jest  własnością  miasta,  od  wielu  lat  jest  w  NZOZach.  W 
przygotowaniu  mamy  ok.  100  umów  w  tej  chwili  do  rozwiązania  na  dzierżawę 
środków. Dokonaliśmy w  ubiegłym  i  w  tym  roku  kasacji  sprzętu  komputerowego  i 
części aparatury wobec czego będziemy to już w tej chwili likwidować i porządkować. 
Jeśli chodzi o sprzedaż środków trwałych to tym, którzy się decydują sprzedajemy po 
wycenie firmy, którą typujemy zazwyczaj z ofert przetargowych. Jednak z roku na rok 
wartość maleje  i dlatego staramy  się  to  jak najszybciej uporządkować. W przyszłym 
roku powinniśmy zakończyć całą sprawę. 

Nie było żadnych pytań, przystąpiono do kolejnego punktu. 

PUNKT 5 
Przedstawienie  sprawozdania  za  I  półr ocze  2007  r oku  Realizacji  Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych do roku 2015 

Członkom Komisji zostały rozdane materiały ze sprawozdaniem. 

Pani  Ewelina  Nosek  –  Wydział  Organizacji  i  Rozwoju  Miejskiego  Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Gdańsku 
Strategia  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  ma  dwa  cele  priorytetowe: 
„promocja  zatrudnienia  i  aktywizacja  lokalnego  rynku  pracy”  oraz  „zbudowanie 
systemu  działań  wspomagających  funkcjonowanie  rodzin  z  grup  zagrożonych 
wykluczeniem  społecznym”.  Pozostałe  założenia  to:  zapewnienie  równych  szans 
rozwoju  z  grup  zagrożonych  wykluczeniem  społecznym  poprzez  ułatwienie  im 
dostępu  do  edukacji,  kultury  i  sportu,  zapewnienie  właściwej  pomocy  medycznej 
osobom z grup zagrożonych wykluczeniem społecznym, stworzenie systemu pomocy 
w  zaspokajaniu  podstawowych  potrzeb  mieszkaniowych  osób  zagrożonych 
wykluczeniem społecznym, zorganizowanie działań zapewniających bezpieczeństwo i



ochronę prawną osobom z  grup zagrożonych wykluczeniem społecznym,  stworzenie 
osobom  z  grup  zagrożonych  wykluczeniem  społecznym  warunków  do  udziału  w 
różnych  formach  życia  społecznego,  utworzenie  zintegrowanego  systemu  pomocy 
społecznej  w  Gdańsku,  zapewnienie  warunków  umożliwiających  realizację  celów 
Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych. 

Pani  Ewelina  Nosek  omówiła  realizację  powyższych  celów  przedstawiając 
jednocześnie pokaz slajdów. 

Nie było żadnych pytań w związku z czym przystąpiono do kolejnego punktu obrad. 

PUNKT 6 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

Przewodniczący  Komisji  zapoznał  wszystkich  z  korespondencja  i  po  dyskusji 
podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił na kolejne posiedzenie Komisji. 

Przewodniczący Komisji 

Komisji Spraw Społecznych 
i Ochrony Zdrowia 

Jacek W. Teodorczyk 
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